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KARLSTAD. Skidstjärnor föreläste för föreningar som vill bli trygga

”Ledare ska vara glädjespridare”

Under lördagen anordnan-
des en kombinerad utbild-
nings- och föreläsningsdag 
med inriktning på att skapa 
trygga föreningar, utan 
till exempel mobbing och 
kränkningar. Bakom det hela 
stod Karlstads kommun, 
Värmlandsidrotten och 
Rädda barnen.

–  Karlstads kommun 
tycker att det är otroligt 
viktigt att stötta unga och 
kunna ge dem trygga mil-
jöer. Föreningarna kan få 
en certifiering genom Trygg 
förening. Den gäller i tre år 
så nu är det dags för omcer-
tifiering, säger Frida Bern-
hardsson, fritidskonsulent 
i Karlstads kommun.

Lever föreningarna upp 
till det eller är det bara 
något som ser bra ut på 
pappret?

– Det gäller såklart att jobba 
aktivt, men vi vill att fören-
ingarna ökar sin förståelse 
och är förberedda om det 
händer något.

Skidstjärnor
Trygghet kan vara mycket, 
så som väl upplysta ytor 
runt idrottsområdet eller 
ledare som ser alla.

–  SKL (Sveriges Kom-
muner och Landsting, reds 
anm.) säger bland annat att 
det ska finnas ett pågående 
arbete med att ta reda på 
barns synpunkter och att tje-
jer och killar ska ha samma 
möjligheter, säger Johanna 
Nilsson, verksamhetsledare 
på Rädda barnen.

Dragplåster under dagen 
var de nu förra skidstjär-
norna Anna och Emil Jöns-

son Haag.
– De är ambassadörer för 

Rädda barnen och när man 
hör dem prata så säger de 
samma saker som vi står för, 
säger Johanna Nilsson.

Jaget och laget
 “Pensionerade” men pas-
sionerade för att få unga och 
ledare att tänka rätt.

– Det finns ingen rak väg 
till toppen, för mig handlade 

det om en gemenskap och 
om att ha roligt, säger Anna 
Jönsson Haag och berättar 
att satsningen på skidåkning 
kom ganska sent.

– I början var det mam-
mas matsäck som var grejen, 
att få komma ut. Jag ville 
inte bli svettig.

Anna Jönsson Haag rikta-
de sig till ungdomstränarna 
i rummet.

– Ni ska vara glädjespri-

dare, för det handlar inte om 
att ta fram morgondagens 
stjärnor. Och låt den som 
inte vill bli svettig i början få 
en chans längre fram.

– Som ledare kanske man 
vill ha resultat, men det får 
man om det finns en glädje 
och så många som möjligt 
vill vara med, så skapa möj-
ligheter för barnen istället 
för att vara specifika, fyller 
Emil Jönsson Haag i.

Den del av utbildningen 
som var öppen för allmän-
heten avslutades med en 
barnpanel.

De deltagande barnen 
var samstämmiga när de 
berättade att de hellre ser 
en “peppig och glad ledare” 
än en som “trycker på resul-
tat“.

Peder Kaldal

Framgång kommer inte 
bara genom talang. En av 
de viktigaste faktorerna 
är att kunna känna trygg-
het och ha kul. 

– Ledare ska vara gläd-
jespridare, för det hand-
lar inte om att ta fram 
morgondagens stjärnor, 
säger skidstjärnan Anna 
Jönsson Haag.

EXPERTIS. Glädje och samhörig-
het skapar en trygghet. Det var alla, vuxna 
som unga, överens om under lördagens 
arrangemang Trygg förening. Emil och 
Anna Jönsson Haag föreläste.  
 FOTO: PEDER KALDAL

Berit Kessler, 58, Karlstad
1. Ja, man blir påmind om det.
2. Jag tycker att vi ska ha sommartid för 
att utnyttja ljuset.

Angela Åkesson, 40, Karlstad
1. Ja, det är lätt att komma ihåg efter-
som man oftast blir påmind.
2. Jag har inte tänkt på det, men det är 
skönt att det blir ljusare. Men jag vet 
inte vad jag föredrar.

Kjell Olsson, 53, Stockholm och Lana Fronda, 52, Karlstad
1. Kjell: Ja, det är lätt eftersom mobilen gör det av sig själv. Men vi får komma ihåg att ställa om klockorna 
hemma.
2. Lana: Det känns bra att vi slutar med det, och vi föredrar normaltid.

Thomas Söderberg, 64, Karlstad
1. Ja, jag gjorde det redan på lördags-
kvällen (skratt)
2. Jag föredrar sommartid året runt, för 
man har mer nytta av den där ljusa tim-
men på kvällen.

Hans Andreasson, 57, Bengtsfors
1. Det behöver jag inte,  mobilen gör det.
2. Det känns bra för jag ser ingen vinning 
med det. Jag föredrar nog sommartid.

Frågan

1. Kom du ihåg att ställa om klockan natt mot söndag? 
2. 2021 ställer vi om för sista gången, vad tycker du om det? Vad föredrar 
du, sommartid eller normaltid (vintertid)? Text & bild: Peder Kaldal


